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Nyomtatott és online sajtó 
 

Orbán Viktor: megadunk minden segítséget nem csak Parajdnak, de az ottélő 

összes magyarnak is 
2025. május 30. – MTI, Magyar Nemzet, Mandiner, Origo, Tények, Metropol 

A magyar kormány minden támogatást megad nem csak Parajdnak, de az ottélő összes 

magyarnak is - jelentette ki a miniszterelnök pénteken a Kossuth rádió Jó reggelt, 

Magyarország! című műsorában a parajdi sóbányát ért természeti katasztrófa kapcsán. Orbán 

Viktor úgy fogalmazott, Parajd része a magyar nemzettudatnak, az elmúlt 10-15 évben annyi 

magyar fordult meg ott, és annyira megszerették ezt a helyet, annyira magukénak érzik, hogy 

szinte hozzánk tartozik. Ezért ami ott történik, az olyan, mintha velünk történne, fáj - tette 

hozzá. A kormányfő elmondta, nagyon sok ember mozdult meg, hogy segítséget nyújtson, de 

egyelőre nagyon nehéz, szinte kilátástalan a helyzet. Orbán Viktor kitért arra, nem szabad arról 

elfeledkezni, hogy nem csak Parajdból áll Erdély, Háromszék környékén is súlyos a helyzet, 

mert egy-két méter magasan áll a víz a kertekben, az ottani magyaroknak is segítségre lesz 

szükségük. A miniszterelnök azt mondta, a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) 

egy jól szervezett, erős párt, jól képviseli a magyarok érdekeit nemcsak politikailag, hanem 

gazdaságilag is, és kapcsolatban van annak elnökével Kelemen Hunorral, akivel beszélt akkor, 

amikor a helyzet súlyossá vált. Megígérte neki, hogy minden támogatást megadnak nemcsak 

Parajdnak, hanem az ottélő összes magyarnak - tette hozzá. 

 

Parajdra látogat Sulyok Tamás, aki anyagi támogatást is nyújt a leginkább 

rászoruló közösségeknek  
2025. május 30. – Krónika 

Jövő heti erdélyi látogatása során Parajdot is felkeresi Sulyok Tamás – ezt maga a köztársasági 

elnök jelentette be pénteken Facebook-oldalán. „Székelyföldért, közösen Mély megrendüléssel 

követem a parajdi sóbányában bekövetkezett természeti katasztrófa fejleményeit, amely 

nemcsak egy értékes természeti és történelmi helyszínt érint, hanem számos család 

mindennapjait is súlyosan befolyásolja. Parajd nekünk, magyaroknak több mint település. 

Székelyföld lelkének része, múltunkat és reményeinket őrző hely, ahol a természet most 

próbára teszi az embert. Első gondolataim az ott élőké – azoké, akiknek otthonába váratlanul 

és kegyetlenül törtek be a bizonytalanság napjai. Őszinte együttérzésemet fejezem ki 

mindazoknak, akik veszteséget szenvedtek, vagy aggódva figyelik, hogyan alakul az előttük álló 

idő” – írta Facebook-posztjában Sulyok Tamás. Úgy fogalmazott: köztársasági elnökként 

kiemelten fontosnak tartja, hogy a bajban a nemzet ereje, az összefogás és a közösségi 

szolidaritás is megmutatkozzék. 
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Nacsa Lőrinc: a gazdasági erő a szülőföldön való megmaradás egyik záloga 
2025. május 30. - MTI, Magyar Hírlap, Vasárnap.hu, Felvidék.ma, KISZó 

A gazdasági erő a szülőföldön való megmaradás egyik záloga - jelentette ki Nacsa Lőrinc, a 

Miniszterelnökség nemzetpolitikai államtitkára a felvidéki Révkomáromban, ahol köszöntőt 

mondott az Év vállalkozója verseny díjátadóján pénteken. Az államtitkár hangsúlyozta: a 

szülőföldön való boldoguláshoz, a nemzeti megmaradáshoz fontos az anyanyelven történő 

oktatás, a hit, a kultúra, a közösségi élet, a sport és a gazdasági erő is. Kijelentette: ha ezeknek 

a pilléreknek valamelyikével nem foglalkozunk eléggé, akkor a nemzeti megmaradás és 

erősödés is veszélybe kerül. Hozzátette: márpedig a cél nem lehet kisebb, mint az erősödő 

magyarság és az erősödő Kárpát-medence, hiszen egy vállalkozás is akkor működik, hogyha 

reális, de ambiciózus célokat tűz ki maga elé. Az államtitkár felidézte: a Felvidéken a kárpát-

medencei gazdaságfejlesztési programban négy év alatt 21,6 milliárd forint értékben valósultak 

meg fejlesztések 3837 pályázat keretében. Rámutatott: ezek a számok akkor igazán 

lenyűgözőek, ha tudjuk, hogy egy forint külhonban elköltött gazdasági támogatás legalább két 

forinttal növeli meg a kárpát-medencei gazdasági teljesítményt. 

 

Nicușor Dan: szakemberek döntik el, hogy a bánya teljes egészében menthető-e 
2025. május 31. – maszol.ro, Krónika, Székelyhon, erdon.ro 

Súlyos a helyzet a parajdi sóbányánál, ezreket érint, és megelőzhető lett volna – nyilatkozta 

Nicușor Dan államfő szombaton Parajdon. Az elnök részt vett azon a megbeszélésen, ahol 

Tánczos Barna miniszterelnök-helyettes, Kelemen Hunor RMDSZ elnök, Cseke Attila 

fejlesztési és Bogdan Ivan gazdasági miniszter is asztalhoz ült a Salrom állami vállalat, a vízügy 

és a helyi hatóságok képviselőivel. Az államfő szerint tanulmány fogja megállapítani, hogy az 

egész sóbánya megmenthető-e vagy csupán a turisztikai rész. „Azért vagyunk itt, mert a helyzet 

súlyos, ezreket érint, és megelőzhető lett volna” – jelentette ki az államfő szombaton Parajdon, 

ahol százak várták az őket ért katasztrófa után. Nicușor Dan a bányavállalat székhelyén tartott 

munkamegbeszélés utáni sajtótájékoztatóján elmondta, egyértelmű: a parajdi sóbánya körül 

kialakult válság komoly, és sürgős beavatkozást igényel. Az állam ellenőrzést rendelt el annak 

megállapítására, kik a felelősek a történtekért. „Arra fogom kérni a miniszterelnököt, hogy 

küldje ki az ellenőrző testületét a felelősök kiderítésére” – nyilatkozta. 

 

Altorjai Anita: a közmédia egyik legfontosabb feladata őrizni a külhoni magyarság 

szellemi örökségét 
2025. május 31. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Felvidék.ma 

A közmédia egyik legfontosabb feladata, hogy őrizze a külhoni magyarság szellemi örökségét, 

bemutassa kulturális, történelmi értékeit és megismertesse azt a világ bármely táján élő 

nemzettársakkal - mondta a Duna Médiaszolgáltató Nonprofit Zrt. vezérigazgatója az erdélyi 

Torockón, a 11. Duna Napok hivatalos megnyitóján szombat délelőtt. Altorjai Anita a Duna-

ház előtt mondott beszédében hozzátette: örömmel teljesítik ezt a rendkívül fontos küldetést. 

Altorjai Anita a megnyitón felolvasta Nacsa Lőrincnek, a Miniszterelnökség nemzetpolitikai 

államtitkárának üzenetét. Az államtitkár levelében úgy fogalmazott: a Duna Napok 2014 óta 
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minden évben előfutára a nemzeti összetartozás napjának. A program, az istentisztelet, a 

koncertek, a kiállítások, az ízek, a mesterségek, mind-mind a magyarság sokszínű jelenének 

egy-egy árnyalatát hozzák közel a résztvevőkhöz. Amit a Duna Médiaszolgáltató egész évben 

közvetít a nemzetről, azt Torockón ezekben a napokban teljes mértékben átélhetővé teszik - 

értékelt, megköszönve egész éves munkájukat. Nacsa Lőrinc kitért arra: "nemzeti 

összetartozásunk virágkora 2010-ben kezdődött", amikor a kormány végrehajtotta a 

nemzetpolitikai fordulatot. "Célunk az volt, hogy magyarnak lenni a szülőföldön, sőt, a világ 

bármely pontján előny legyen. Ehhez olyan közösségekre van szükség, amelyek értékként 

tekintenek a magyarságukra, anyanyelvükre, kultúrájukra és éltetni akarják azt" - fogalmazott. 

 

Altorjai Anita: újra megmutattuk, mennyire gazdag a magyar nemzet 
2025. május 31. – MTI, Hirado.hu, Magyar Hírlap 

A 11. Duna Napokon újra meg tudtuk mutatni kincseinket és azt, mennyire gazdag a magyar 

nemzet - mondta Altorjai Anita, a Duna Médiaszolgáltató Nonprofit Zrt. vezérigazgatója 

szombaton az M1 aktuális csatornán. A vezérigazgató a rendezvény helyszínén, az erdélyi 

Torockón adott interjúban úgy fogalmazott, annak örülne, ha az embereknek az maradna meg 

a Duna Napokból, hogy nagyon jól érezték magunkat, "meg tudtuk fogni egymás kezét, akár 

képletesen is, mi 15 millióan. (…) A Duna Napokon, a helyszínen, megemlékeztek a tavaly 

októberben tragikus hirtelenséggel elhunyt Potápi Árpád János nemzetpolitikáért felelős 

államtitkárról is. A szombat esti koncertek előtt Altorjai Anita Torockón elmondta: Potápi 

Árpád János az elmúlt 10 évben mindig ott állt a közönség előtt a Duna Napok szombat esti 

koncertjén, és köszöntötte a "világ magyarságát". A tragikus, fájdalmas hirtelenséggel távozott 

államtitkár egész életében azért dolgozott, hogy a magyar közösségeket összekötő, láthatatlan 

szálakat erős, szétszakíthatatlan kötelékké sodorja - mondta. Több mint 30 éven át a 

"nemzetpolitika hű katonájaként minden magyarért megharcolt", életműve, személyes példája 

maradandó érték, "magasra szabott mérce" az utódoknak - emelte ki Altorjai Anita. 

 

Szili Katalin: egy nemzet nem a térképen él, hanem a lelkekben 
2025. június 1. – MTI, Vasárnap.hu, Demokrata 

Egy nemzet nem a térképen él, hanem a lelkekben, attól él, hogy vannak, akik őrzik nyelvét, 

hagyományait, kultúráját - jelentette ki Szili Katalin miniszterelnöki főtanácsadó a felvidéki 

Nagytárkányban, ahol beszédet mondott a nemzeti összetartozás napja alkalmából tartott 

rendezvényen vasárnap. A miniszterelnöki főtanácsadó a Szlovákia keleti részén, a szlovák-

magyar-ukrán hármashatár közelében lévő, többségében magyarok lakta település Trianon 

emlékműve előtt mondott emlékbeszédében az egységes magyar nemzet államhatárok feletti 

összetartozását hangsúlyozta. Felidézte: az Országgyűlés 2010. május 31-én fogadta el 

határozatát a nemzeti összetartozás napjáról, amely határozat kimondja, hogy a több állam 

fennhatósága alá vetett magyarság minden tagja és közössége része az egységes magyar 

nemzetnek, melynek államhatárok feletti összetartozása valóság és a magyarok 

önazonosságának meghatározója. "Mi magyarok ma is egy nemzet vagyunk, határoktól 
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függetlenül. Mára már nem a veszteségeket jelenti számunkra június 4., hanem az 

összetartozás biztonságát, a gyarapodást" - jelentette ki Szili Katalin. 

             
Kelemen Hunor az államfői látogatás után: szolidaritásból és együttérzésből 

látogatott el Parajdra Nicușor Dan 
2025. május 31. – maszol.ro 

Szolidaritásból és együttérzésből érkezett szombaton Parajdra Nicușor Dan államelnök – 

mondta el a Maszolnak Kelemen Hunor RMDSZ elnök. A szövetségi elnök hangsúlyozta, 

egyáltalán nem mindegy, hogy mi történik ezzel a közösséggel. „Nagyon fontos, hogy eljött az 

államfő, és ő is részt vett a vállalatnál a miniszterekkel tartott megbeszélésen. Nagyon 

fontosnak tartom, hogy ott voltak a miniszterek Parajdon, mert – időnként a mai 

megbeszélésen is – az volt az érzésem, hogy ha nincsenek jelen olyan emberek, akik irányt 

adnak, irányt szabnak a vállalatnak és a vízügynek, akkor heteken keresztül okoskodnak, és 

nem képesek döntéseket hozni” – fejtette ki Kelemen Hunor az államfő parajdi látogatása után, 

ahol a sóbánya székhelyén megbeszélést tartott – miniszterekkel együtt – a Salrom állami 

vállalat, a vízügy és a helyi hatóságok képviselőivel. 

 

Kelemen Hunor: nem technokrata miniszterelnök, hanem politikus fogja vezetni 

a kormányt  
2025. május 30. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro, erdon.ro 

A körvonalazódó koalíciót alkotó pártok vezetői az új kormány szerkezetéről tárgyaltak 

pénteken Nicușor Dan államfővel, és megállapodtak abban, hogy nem technokrata 

miniszterelnök, hanem politikus fogja vezetni a kormányt – számolt be az elnöki hivatalban 

tartott egyeztetésekről az RMDSZ elnöke. Kelemen Hunor elmondta, hogy a felek elsősorban a 

kormányalakítási tárgyalások további menetrendjéről egyeztettek. Emlékeztetett arra, hogy a 

pártok szakértőiből álló munkacsoport már elkezdte a deficitcsökkentő intézkedéscsomag 

kidolgozását. Hétfőtől pedig további munkacsoportok vitatják meg a kormányprogram 

szakterületenkénti fejezeteit, és igyekeznek a hét végéig minél több részletet egyeztetni azokon 

a területeken, amelyeken nagyobb hatású intézkedések várhatók. „Ha sikerül felvázolni az 

irányvonalakat és lerakni a közös kormányzás alapjait, akkor könnyebb továbblépni és 

kidolgozni a többi részletet” – magyarázta a politikus.  

 

Parajdi sóbánya: a helyi autonómia hiánya okozta a tragédiát Zakariás Zoltán 

parlamenti képviselő szerint  
2025. május 30. – Krónika 

,,Bukarestben rontották el, ezért Bukarestnek kell megoldania a parajdi sóbánya tragikus 

történetét” – fogalmazott a Krónika megkeresésére Zakariás Zoltán Hargita megyei parlamenti 

képviselő, az Erdélyi Magyar Szövetség (EMSZ) elnöke. A székelyföldi politikus szerint a 

E
rd

é
ly

 

https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-az-allamfoi-latogatas-utan-szolidaritasbol-es-egyutterzesbol-ment-Parajdra-Nicusor-Dan#google_vignette
https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-az-allamfoi-latogatas-utan-szolidaritasbol-es-egyutterzesbol-ment-Parajdra-Nicusor-Dan#google_vignette
https://kronikaonline.ro/belfold/kelemen-hunor-nem-technokrata-miniszterelnok-hanem-politikus-fogja-vezetni-a-kormanyt
https://kronikaonline.ro/belfold/kelemen-hunor-nem-technokrata-miniszterelnok-hanem-politikus-fogja-vezetni-a-kormanyt
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/parajdi-sobanya-a-helyi-autonomia-hianya-okozta-a-tragediat-valtoztatasokra-kell-rabirni-bukarestet-veli-zakarias-zoltan-parlamenti-kepviselo
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/parajdi-sobanya-a-helyi-autonomia-hianya-okozta-a-tragediat-valtoztatasokra-kell-rabirni-bukarestet-veli-zakarias-zoltan-parlamenti-kepviselo


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. június 2. 

 

 

túlközpontosított romániai rendszer okozta a térség megélhetését biztosító parajdi sóbánya 

tragédiáját. A székelyföldi politikus szerint az altalajkincsek központosított kitermelési 

rendszere nincs figyelemmel arra a kistérségre, arra a településre, ahol az országos 

bányavállalat megtermeli a profitját, és a pénz Bukarestben landol. Egy adott régió 

altalajkincsei a helyi közigazgatás fennhatósága alá kellene hogy kerüljenek, hiszen az a 

település, a térség megélhetését biztosítja. Romániában mindezt Bukarestből irányítják – ez az 

alapprobléma, és ez vezetett el a parajdi tragédiához is” – nyomatékosította portálunknak az 

EMSZ elnöke.  

 

Parajdi bányakatasztrófa: a magyar katasztrófavédelem felajánlotta a segítségét  
2025. május 30. – MTI, Krónika, maszol.ro 

A BM Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatóság (OKF) felajánlotta a román 

Belügyminisztérium Veszélyhelyzeti Hivatalának a segítségét – közölte az OKF szóvivője az 

MTI-vel pénteken. Mukics Dániel tűzoltó alezredes közleményében emlékeztetett: a heves 

esőzések miatt komoly árvízveszély alakult ki Erdélyben, a parajdi sóbánya megtelt vízzel. 

Hozzátette: a magyar katasztrófavédelem csütörtökön felajánlotta segítségét a román 

belügyminisztérium katasztrófavédelmi hivatalának a Parajdon kialakult helyzet kezeléséhez. 

Kiemelte: Magyarország és a magyar katasztrófavédelem rendszeresen nyújt segítséget bajba 

jutott szomszédainak, vagy más nehéz helyzetbe került európai országoknak. Amennyiben a 

Parajdon kialakult helyzet miatt Románia hivatalos formában segítséget kér, a magyar 

katasztrófavédelem haladéktalanul segítő kezet nyújt Románia számára – írta.  

 

Meg fogják találni a parajdi sóbánya tragédiájának felelőseit, ígéri az RMDSZ  
2025. május 30. – Krónika, maszol.ro 

Antal Lóránt Hargita megyei RMDSZ-es szenátor csütörtök este a parajdiakkal találkozott egy 

nagygyűlés keretében megvitatni a kialakult helyzetet azt követően, hogy a bezúduló víz 

elöntötte a parajdi sóbánya tárnáit. A székelyföldi politikus a Krónikának elmondta, hogy meg 

kell találni a tragédiát okozó felelősöket, ugyanakkor a kormány RMDSZ-es miniszterei készek 

minden lehetséges módon segíteni a sóbánya munkásain, a helyi vállalkozókon és a patak 

elvezetését célul kitűző vízügyi és sóvállalaton egyaránt. Hétfőn a magyar kormány 

képviseletében Parajdra érkezik Nacsa Lőrinc nemzetpolitikáért felelős államtitkár is.  

 

Gyűjtést hirdet a székelyföldi árvízkárosultak számára az Erdélyi Református 

Egyházkerület  
2025. május 30. – Krónika 

Az Erdélyi Református Egyházkerület gyűjtést hirdet a székelyföldi árvízkárosultak számára. A 

Kolumbán Vilmos József püspök és Kiss Tibor előadótanácsos által aláírt felhívásban 

leszögezik: ez a természeti csapás nemcsak az anyagi javaktól fosztotta meg a családokat, 

hanem a lelki nyugalmukat, bizodalmukat is próbára tette. A körlevélben külön kitérnek a 

parajdi sóbányában bekövetkezett katasztrófára is, amelynek kapcsán leszögezik: Bízunk 

azonban Isten kegyelmében, amely által Székelyföld ezen ősi kincse újból látogathatóvá válhat. 
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Imádkozunk, hogy a munkahelyeiket, megélhetésüknek forrását, értékeik elvesztését most fájó 

szívvel gyászolók mielőbb örömünnepet ülhessenek azon a napon amikor a bánya újra kitárja 

kapuit”.  

 

Elárasztotta a víz a bözödújfalusi templom hajóját, de egyelőre nincs ok 

aggodalomra  
2025. május 30. – Krónika 

Az elmúlt hetek esőzései következtében víz alá került a tavaly átadott bözödújfalusi Összefogás 

templomának hajórésze. Szász Levente Loránd erdőszentgyörgyi polgármester a Krónikának 

elmondta, egyelőre nem aggódnak, a templomot úgy építették, hogy kibírja a hasonló 

vízszintemelkedéseket. Az elöljáró ugyanakkor a létesítmény látogatottságáról is beszélt 

lapunknak, megjegyezve, hogy az idegenforgalmi szempontból a parajdi sóbányát ért 

katasztrófa minden bizonnyal kihatással lesz az egész régióra.  

 

Tárcaközi munkacsoport alakult a sóbánya megmentése érdekében  
2025. május 30. – MTI, Krónika, maszol.ro 

Tárcaközi munkacsoport létrehozását rendelte el Cătălin Predoiu ügyvivő miniszterelnök az 

elárasztott parajdi sóbánya megmentése érdekében – közölte a kormány sajtóirodája. A 

munkacsoportban a belügyminisztérium, a fejlesztési minisztérium, a gazdasági digitalizációs, 

vállalkozásfejlesztési és turisztikai minisztérium, a pénzügyminisztérium, valamint a 

környezetvédelmi, vízügyi és erdészeti minisztérium államtitkárai vesznek részt. A testületnek 

a rendkívüli mennyiségű csapadék által okozott károk felmérésén túl döntenie kell azokról a 

sürgős intézkedésekről, amelyek a károk elhárítását, a sóbánya megmentését és helyreállítását 

szolgálják.  

 

Kezdő vállalkozásokat támogató központ nyílt Székelyföldön  
2025. május 30. – MTI, Krónika 

Kezdő vállalkozásokat támogató központ nyílt meg pénteken Sepsiszentgyörgyön, a Start 

Venture Studio (Start VS) feladata, hogy segítse a helyi startup-cégek nemzetközi 

terjeszkedését – tájékoztatta a szervezet pénteken az MTI-t. A kezdeményezés új gazdasági 

korszak kezdetét jelzi a társaság ügyvezető igazgatója szerint. Grüman Róbert a közleményben 

jelezte: olyan startup-ökoszisztémát akar a térségben építeni, amely az innováció meghatározó 

központja lehet. A Start VS már most ígéretes cégportfólióval működik, partnerszervezetük, a 

StartUp HUB pedig idén 10 millió eurós támogatási keretet biztosít kezdő erdélyi induló 

vállalkozásoknak – tették hozzá.  

 

A parajdi turizmus jövőjéről egyeztettek az új válságcsoport tagjai 
2025. május 30. – maszol.ro 

Parajdon egyeztetett pénteken az a válságcsoport, amelyet Bíró Barna Botond, Hargita Megye 

Tanácsának elnöke kezdeményezett, és amelynek célja a település turizmusának a 
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megmentése. Szabó Károly, a Hargita Közösségi Fejlesztési Társulás (Visit Hargita) igazgatója, 

Fazakas Szabolcs, a Székelyföldi Legendárium és a Mini Erdély Park megálmodója, Trucza 

Adorján, a Taste of Transylvania alapítója, és Răzvan Pascu turisztikai marketing szakember, 

Hargita megye első hivatalos turisztikai nagykövete mellett több vállalkozó is asztalhoz ült 

pénteken – közölte Hargita Megye Tanácsának sajtószolgálata. A résztvevők egyetértettek 

abban, hogy teljesen új turisztikai stratégiára van szükség. Felvetődött egy 

turizmusmenedzsment-szervezet (TDM) létrehozása is, amely összefogná a népszerűsítést, az 

együttműködéseket, valamint a helyi és térségi kezdeményezések összehangolását. Emellett 

kampányokat indítanának, és közismert személyiségek – influenszerek, újságírók, turisztikai 

nagykövetek – bevonásával növelnék Parajd és Sóvidék láthatóságát. 

 

Átadták az utóbbi 35 év legnagyobb infrastrukturális beruházását 

Szatmárnémetiben 
2025. május 30. – maszol.ro 

Az Erdély híd az ország legnagyobb acélsodronyos, ferdekábeles hídja. Építészeti remek, amely 

jelentősen tehermentesíti Szatmárnémeti többi hídját. Hídépítők körében évszázados szokás, 

hogy az elkészült építményen egy hordót gurítanak végig, ezzel óvva meg minden rossztól 

magát a hidat és az azon átkelőket. Így történt ez Szatmárnémetiben is péntek délután, amikor 

végre átadták az új hidat, mely a Strand utcáról indulva a 17-es lakótelep Függetlenség 

sugárútjáig tart, összekötve a Szamos jobb és bal partját. Sőt, az építménynek neve is van: a 

Szatmárnémeti városi tanács döntése alapján Erdély hídnak (Podul Transilvania) hívják. Az 

átkelő megnyitóünnepségének kezdete volt a hordógurítás, amelyben Kereskényi Gábor 

szatmárnémeti polgármester, Cseke Attila fejlesztési miniszter és Herbert Schuster, a Strabag 

Románia vezetője is részt vettek. 

 

„Aranyos” provokátorok Kézdiszéken: a rendőrség a cirkuszolók pártját fogta 
2025. május 30. – maszol.ro 

Példa nélküli eset történt Kézdiszéken: az AUR párt két szimpatizánsa sorra vette a 

polgármesteri hivatalokat és zaklatták a polgármestereket, illetve a közalkalmazottakat. A 

legtöbb esetben rendőrt hívtak, de volt, ahol a hatóságok a provokátorok pártját fogták. Alig 

kezdődött meg szerdán a munka Kézdivásárhely polgármesteri hivatalában, amikor 8 óra öt 

perckor Bokor Tibor polgármesterhez betoppant két illető és elkezdte faggatni. A reggeli 

kávéját fogyasztó elöljáró betessékelte az egyébként őt filmező illetőket az irodába, hogy 

kiderítse: mi a látogatásuk célja? „A városháza konyhájára jöttek direkt, tudták azt is, hogy hol 

vagyok. Le is fotóztak, hogy én épp kávézgatok. Betessékeltem őket az irodámba, mondtam 

foglaljanak helyet, aztán elkezdtek kérdezősködni. Össze-vissza beszéltek, kérdezősködtek a 

vagyonomról, a fizetésemről és a munkálatokról is, de még arról is, hogy hány szociális segélyes 

van. Amire úgy gondoltam válaszoltam és mondhatni barátságosan elbúcsúztunk. Kikísértem 

az irodából, azt gondolva, hogy elmentek. 
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Provokátor járja a csíkszéki önkormányzatokat  
2025. május 30. – Székelyhon 

A polgármesteri fizetések és a szociális segélyezettek számát firtatta az a férfi, aki szerdán és 

csütörtökön a csíkszéki polgármesteri hivatalokat kereste fel. Az alcsíki községekbe látogatott 

el szerdán egy aktivista, aki rendszerint a közösségi médiában posztolja az állami 

intézményeknél tisztviselőkkel, vezetőkkel készített provokatív videófelvételeit. Úgy tudjuk, 

egy konstancai férfiról van szó, aki kapcsolatban áll az AUR-ral, vagyis a Románok 

Egyesüléséért Szövetséggel. Molnár József, Tusnád község polgármestere ezzel kapcsolatosan 

lapunknak elmondta, tőlük arról érdeklődött, hogy mennyi a polgármesteri fizetés, és hogy 

hányan vannak a szociális segélyezettek a községben. „Válaszoltam neki, és jeleztem, hogy 

ismerem, erre meglepődött és elment” – osztotta meg a községvezető. Hozzátette, próbálta 

provokálni, de nem hagyta magát, elmondta, hogy minden információ ki van függesztve és 

elérhető a weboldalon. Ő arról híres, hogy provokál, felidegesít, s akkor visszamegy és filmez, 

nyomja szembe az emberrel a telefon kameráját” – jegyezte meg Molnár József.  

 

Imaszalagokat küldenek a lovas zarándokokkal  
2025. május 30. – Székelyhon 

Idén is elviszik a Maros megyei közösség imaszalagjait a csíksomlyói búcsúba, a Kárpát-

medencei magyarság egyik legfontosabb keresztény eseményére. A Maros megyei RMDSZ 

közleményben hívja fel az érdeklődők figyelmét, hogy az Erdélyi Mária Út szervezői és a 

harasztkeréki Varázspatkó Lovarda lovas zarándokai ez évben is vállalták, hogy eljuttatják a 

Maros megyei magyar közösség imáit, kéréseit és háláját hordozó szalagokat a Csíksomlyói 

Segítő Szűz Máriához. Az ünnepélyes imaszalag-átadást június 2-án, hétfőn 19 órakor tartják 

Harasztkeréken, a központi téren. Az imaszalagokat ünnepélyesen a lovas zarándokok 

keresztjére kötözik fel, így az út minden egyes lépése egy közösségi ima gesztusává válik. 

Üzeneteiket felkötik az alábbi települések polgármesterei: Ákosfalva, Backamadaras, 

Balavásár, Kibéd, Kerelőszentpál, Koronka, Marosszentgyörgy, Nyárádkarácson, Sóvárad.  

 

Harmadszor halasztották el az ítélet kihirdetését Borbolyék perében  
2025. május 30. – Székelyhon 

Ismét elhalasztotta az ítélethirdetést a Maros Megyei Törvényszék abban a büntetőperben, 

amely 2013-ban indult Borboly Csaba, a Hargita megyei tanács alelnöke (akkori elnöke) és 

tizenkét másik személy ellen. Június 10. a következő időpont. Március 4. óta készülnek az ítélet 

kihirdetésére a Maros Megyei Törvényszéken, akkor jelölte meg a tárgyalást vezető bíró ennek 

időpontjaként április 2-át. Ezt viszont utána tovább halasztották április 30-ra, majd május 30-

ra. Pénteken pedig még egy halasztás történt, most június 10-re tűzték ki az újabb időpontot. 

Nem meglepő ez a halogatás, mivel sok a vádlott és igen terjedelmes az ügycsomó, ennek 

megfelelően az ítélet megszövegezése sem egyszerű. Ráadásul a büntetőpereknél az ítélet 

indoklását is be kell mutatni a kihirdetéskor, ezek az adott esetben több tíz oldalas iratok a 

polgári és közigazgatási perekben például csak hónapokkal később készülnek el.  
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Elhunyt Nagy Benedek közíró, helytörténész, politikus, volt 1956-os politikai 

elítélt  
2025. május 31. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

Életének 89. évében, május 30-án elhunyt Nagy Benedek erdélyi magyar közíró, helytörténész, 

politikus, volt 1956-os politikai elítélt. Halálhírét Korodi Attila, Csíkszereda polgármestere 

jelentette be Facebook-oldalán. „Eltávozott közülünk egy példakép, egy »nagy öreg«: Nagy 

Benedek, Csíkszereda Benci bácsija. Olyan életút rejlik a név mögött, amely tiszteletet 

parancsol: az értelmiségi családból származó Nagy Benedek magyar nemzetének és a 

szabadságnak kompromisszumot nem ismerő harcosa volt. Egyetemista korában a 

kommunista diktatúra kegyetlenségével dacolva az 1956-os eszmék mellett állt ki, és ezért 

fiatalságának 5 évét börtönökben töltötte 1956–1961 között. A meghurcolás nem ért véget ezt 

követően sem: még évekig mellőzték, ellehetetlenítették” – fogalmazott Korodi Attila.  

 

Fechet: a Salrom évek óta tisztában van a parajdi helyzettel, de halogatta a 

probléma megoldását  
2025. május 31. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

A parajdi sóbányát üzemeltető Salrom állami cég tisztában volt azzal, milyen veszély fenyegeti 

a bányát, de késlekedett a folyóvizek szabályozását célzó munkálatokkal – jelentette ki Mircea 

Fechet környezetvédelmi miniszter. Fechet erről pénteken este beszélt az Antena 3 hírtelevízió 

műsorában a Mediafax szerint. Egy 10 millió lej értékű közbeszerzési szerződés van előttem, 

amelyet ebben a hónapban ítéltek oda egy márciusban közzétett hirdetés alapján. Ami azt 

jelenti, hogy a Salrom tisztában volt ezzel a helyzettel, azonosították a forrásokat. 

Csodálkozhatunk, hogy miért most májusban ítélték oda, és nem tavaly vagy öt, tíz évvel 

ezelőtt. Két cégről van szó, amelyej feladata a folyómedrek rendezése, karbantartási munkák 

elvégzése” – mondta Fechet.  

 

Bogdan Ivan: mindent megteszünk, hogy a parajdi sóbánya minél hamarabb 

visszatérjen az idegenforgalmi és gazdasági körforgásba  
2025. május 31. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

Mindent megteszünk, hogy a parajdi sóbánya minél hamarabb visszatérhessen az 

idegenforgalom és a gazdaság körforgásába – szögezte le Bogdan Ivan gazdasági miniszter, 

miután szombaton a helyszínre látogatott. Bogdan Ivan rövid bejegyzésben vázolta fel a 

kormány céljait. „MOST közbelépünk, hogy a parajdi sóbánya minél hamarabb visszatérhessen 

a turisztikai és gazdasági körforgásba! A parajdi sóbányát sújtó árvíz helyszínén jártam. Ez egy 

kritikus pillanat, ezért világos intézkedésekkel, sürgős finanszírozással és világos tervezéssel 

avatkozunk be. Az év eleje óta a Gazdasági Minisztérium a következő beavatkozásokat hagyta 

jóvá: 2,2 millió lej a 2024-ben telepített geofólia javítására 10 millió lej a Korond-patak 1375 

folyóméterének rendezésére és betonozására 1 millió lej a 270 méteres másodlagos folyómeder 

megnyitására vonatkozó tanulmányra A parajdi sóbánya munkahelyeket, turizmust és 
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biztonságot jelent. A helyi lakosok számára nem csupán gazdasági cél, hanem a mindennapi 

élet alapvető része.  

 

Salrom-igazgató: nagy teljesítményű szivattyúkat kapunk, de egyelőre kérdés, 

hova szivattyúzzuk ki a sós vizet a parajdi bányából  
2025. május 31. – Krónika 

Az Európai Sótermelők Szövetsége készségét fejezte ki, hogy felszerelést és szakértőket küldjön 

Parajdra, hogy segítsen a helyzet kezelésében – jelentette be szombaton Constantin Dan 

Dobrea, az Országos Sóipari Társaság (Salrom) igazgatója az elárasztott sóbánya kapcsán. „Az 

Európai Sótermelők Szövetsége szolidaritását fejezte ki, és nagy teljesítményű szivattyúkat 

fognak küldeni, hogy segítsenek nekünk a víz kiszivattyúzásában a föld alól, ugyanakkor 

túlmenően is megoldásokat keresünk, mert később egy másik problémánk is lesz: hová fogjuk 

kiengedni?” – mondta a Salrom vezetője.  

 

Cătălin Predoiu Parajdra küldte a miniszterelnöki ellenőrző testületet  
2025. május 31. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

Cătălin Predoiu ügyvivő miniszterelnök szombaton bejelentette, elrendelte ellenőrző 

testületének kiküldését a parajdi sóbányához, hogy gyorsan és alaposan feltárják az árvíz 

nyomán kialakult helyzet okait és felelőseit. „Nicușor Dan államelnök úr álláspontjával teljesen 

összhangban tegnap (pénteken – szerk. megj.) utasítottam a miniszterelnöki ellenőrző testület 

vezetőjét a parajdi sóbánya helyzetének kivizsgálására, az idáig vezető okok és felelősök gyors 

és alapos feltárására” – írta Predoiu szombaton a kormány Facebook-oldalára. Az ügyvivő 

kormányfő emlékeztetett, hogy szintén pénteken elrendelte a gazdasági, a környezetvédelmi, a 

pénzügyi, a fejlesztési és a belügyi minisztérium államtitkáraiból álló munkacsoport 

létrehozását, amely gazdasági, műszaki és pénzügyi megoldásokat keres a munkahelyeiket és 

gazdasági tevékenységeiket elveszítő helyi közösség számára, valamint a károk 

helyreállításához és a parajdi sóbánya újranyitásához.  

 

Tánczos: meghozzuk a döntéseket, hogy mihamarabb elkezdődjön a parajdi 

sóbánya helyreállítása  
2025. május 31. – Krónika 

A kormány a lehető leghamarabb meg akarja hozni azokat a döntéseket, amelyek révén a 

parajdi sóbányát ért katasztrófa károsultjai támogatást kaphatnak, és elkezdődhetnek a bánya 

helyreállítási munkálatai – közölte szombaton Tánczos Barna pénzügyminiszter. Tánczos a 

közösségi oldalán írt bejegyzést azt követően, hogy Nicușor Dan államfő és több kormánytag 

társaságában Parajdra látogatott. „Ma Paradjon voltunk Nicușor Dan államelnökkel, Kelemen 

Hunor RMDSZ-elnökkel, miniszter kollégákkal azért, hogy segítsünk. Megbeszélést 

folytattunk szakemberekkel és a sóbánya működtetőivel, beszéltünk a helyiekkel. A 

kormányban a lehető legrövidebb idő alatt meghozzuk a szükséges döntéseket, hogy gyors és 

hatékony támogatást kapjon a település, mihamarabb megkezdődhessen a bánya helyreállítása 
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és a felszíni munkálatokat elvégezhessék, a turizmusból élőknek segítséget nyújtsunk. A 

Salrom azt vállalta, hogy június 21-ig megállítanak bármiféle vízbefolyást a bányába, elkészítik 

a szivattyúzás elkezdéséhez szükséges tanunlmányt. 

 

Negyedévszázados testvérvárosi kapcsolatot ünnepel Szatmárnémeti és 

Nyíregyháza 
2025. május 31. – maszol.ro 

A 27. Szatmárnémeti Városnapok hivatalos megnyitóján, pénteken emlékeztek meg a két 

település közötti testvérvárosi kapcsolat évfordulójáról. Május 30-án délután, az Erdély-híd 

felavatását követően nyitották meg hivatalosan a Szatmárnémeti Városnapokat. ,,A 

Szatmárnémeti Városnapokon, közösségünk ünnepén büszkén tekintünk vissza közös 

történelmünkre és reménykedve nézünk a jövőbe. Ez a város egyesít és meghatároz bennünket, 

ez a hely nem csak egy pont a térképen – ez a mi otthonunk, ahol magunkra találunk és ahol a 

jövőnket tervezzük és építjük. Ahhoz, hogy sikereket érjünk el, kemény munkára, kölcsönös 

tiszteletre és töretlen hitre van szükségünk. Ezek nem üres szavak, hanem olyan alapértékek, 

amelyek nemzedékek óta vezérelnek bennünket. A szatmáriak mindig is rendkívüli dolgokat 

vittek véghez, minden megvalósítás a közös munkánk gyümölcse. Nemzetiségtől, vallási 

hovatartozástól vagy politikai nézettől függetlenül megmutattuk, hogy ha együtt dolgozunk, 

akkor Szatmárnémeti mindenki számára jobb hellyé tehető. Szatmárnémeti a múltját tisztelő, 

évről évre fejlődő közösséggel büszkélkedik, a tolerancia és a kölcsönös megértés terén jó 

példával jár élen. 

 

Sepsiszentgyörgyön, RMDSZ-es vezetőkkel teraszozva és a helyiekkel 

fényképezkedve vezette le árvízi „turnéját” Nicușor Dan  
2025. május 31. – Krónika 

RMDSZ-es vezetők társaságában, Sepsiszentgyörgyön teraszozva „vezette le” az árvíz sújtotta 

székelyföldi településeken tett látogatását Nicușor Dan államfő szombaton. Antal Árpád 

sepsiszentgyörgyi polgármester és Tamás Sándor, a Kovászna megyei önkormányzat elnöke is 

olyan fényképeket osztott meg közösségi oldalán, amelyeken az látható, hogy Nicușor Dan 

többek között Kelemen Hunor RMDSZ-elnökkel, illetve velük ül egy asztalnál a háromszéki 

megyeszékhely belvárosában, illetve számos helybelivel szelfizett. Antal Árpád így számolt be 

a találkozóról: Láthatóan jól érezte magát nálunk Nicușor Dan államelnök, a szentgyörgyiek 

nyitottsággal fogadták, sok közös fotóval örökítették meg ittlétét. Az államfő Kelemen Hunor 

meghívására szombaton Székelyföldön járt, előbb Parajdon, majd Kökösbácsteleken 

találkozott az árvízkárosult közösségekkel. Látogatását Sepsiszentgyörgyön zárta, ahol 

önkormányzati vezetőkkel egyeztetett. Ezt követően a Tein teraszán beszélgettünk. Nicușor 

Dannal együtt dolgozunk, együtt akarunk egy igazságosabb és élhetőbb országot építeni!”.  
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Korszerű eszközökkel biztosítaná a 140 éves EMKE jövőjét az egyesület új elnöke  
2025. május 31. – Krónika, maszol.ro 

Rendkívüli közgyűlést tartott az Erdélyi Magyar Közművelődési Egyesület (EMKE) a 

kolozsvári Györkös Mányi Albert Emlékházban. A szombati közgyűlés legfontosabb napirendi 

pontja a tisztújítás volt, amely során egyhangú szavazással Gergely Balázst választották az 

EMKE új elnökévé. A kincses városban éppen 140 évvel ezelőtt, 1885. április 12-én alakult 

Erdélyi Magyar Közművelődési Egyesület élén azért volt szükség őrségváltásra, mert a 

szervezetet 2013 óta irányító Széman Péter lemondott az elnöki tisztségről. Az EMKE 

tájékoztatása szerint a szombati közgyűlés részvevői köszönettel ismerték el a leköszönő elnök 

munkáját és elkötelezettségét. A közgyűlés tiszteletbeli tagságot szavazott meg számára, 

amelyet Széman Péter elfogadott.  

 

Segélyprogrammal támogatja az Ökumenikus Segélyszervezet a parajdi sóbánya 

dolgozóinak családjait  
2025. június 1. – MTI, Krónika 

Célzott segélyprogrammal támogatja az Ökumenikus Segélyszervezet a víz alá került parajdi 

sóbánya dolgozóinak családjait, és a helyszínen egyeztet a helyi vezetőkkel – közölte a 

segélyszervezet az MTI-vel közleményben vasárnap. Miközben mind Romániában, mind 

Magyarországon emberek milliói követik feszülten napról napra a legendás parajdi sóbányát 

ért katasztrófa fejleményeit, a helyi családok számára a bánya bizonytalanná vált sorsa 

életbevágó kérdés. Közöttük is a legközvetlenebbül azok a családok érintettek, ahol a 

családfenntartók a bányában dolgoztak. Az ő megsegítésük az egyik kiemelt célkitűzése az 

Ökumenikus Segélyszervezet szolidaritási akciójának, melyre az ökumenikusok első magyar 

szervezetként indítottak országos adománygyűjtést – írták.  

 

Akinek nem csak diplomát, hanem szakmát is adtak a kezükbe – vizsgáztak a 

kantai szakképző növendékei  
2025. június 1. – Székelyhon 

Hétfőn és kedden a panziós-vendégfogadós szak végzősei mutatták be az elmúlt nyolc hónap 

folyamán szerzett tudásukat, kedden és szerdán a leendő szakácsok és pincérek. Utóbbiak 

záróvizsgája szerda délután zajlott, ahol a Kovászna Megyei Tanács, a háromszéki 

tanfelügyelőség, a szakmai és anyagi hátteret biztosító Mátészalkai Szakképzési Centrum 

magas szinten képviseltette magát, de természetesen a tanfolyamokra beiratkozó 

alkalmazottaik révén közvetlenül érdekelt vállalkozások vezetői is meghívást kaptak. Magát a 

számadást üdvözlőbeszédek vezették fel, melyek sorát Szakács István, a kézdivásárhelyi Kanta 

Szakképző Központ vezetője kezdte, az elismerés hangján szólva mind a hallgatók, mind az 

oktatók kitartó és lelkiismeretes munkájáról, utóbbiak közül kiemelve Mayer Gyula vezető 

oktató (nem mellesleg a veszprémi séfiskola alapítója) érdemeit. Köszönetét fejezte ki a 

Mátészalkai Szakképzési Centrumnak az együttműködésért és a szakmai támogatásért, „amely 

nagyban hozzájárult a képzés sikeréhez.  
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Ünnep a vállalkozókért – Év Vállalkozója Gála Komáromban 
2025. május 30. – Ma7, Felvidék.ma, Új Szó  

2025. május 30-án a komáromi Tiszti Pavilon dísztermében került megrendezésre az Év 

Vállalkozója Gála, amely a szlovákiai magyar vállalkozói közösség egyik legkiemelkedőbb 

eseménye. A rendezvény célja, hogy elismerje és bemutassa azokat a vállalkozókat, akik 

munkájukkal jelentős mértékben hozzájárulnak a közösség fejlődéséhez és gazdasági életéhez. 

A rendezvényen részt vett Nacsa Lőrinc, a Magyar Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős 

államtitkára, Tóth László, a Nemzetpolitikai Államtitkárság felvidéki ügyekért felelős 

főosztályvezetője, Gubík László, a Magyar Szövetség elnöke, Iván Tamás, a Szlovákiai Magyar 

Vállalkozók Szövetségének elnöke, Csenger Tibor, Nyitra megye alelnöke, Andruskó Imre, a 

Selye János Gimnázium igazgatója, megyei képviselő.  A gála különlegessége nem csupán az 

elegáns környezetben és a szakmai elismerésekben rejlett. Sokkal inkább abban, ahogyan 

összefonódott benne a munka, a hit, az értékteremtés és a közösségi felelősség. A Szlovákiai 

Magyar Vállalkozók Szövetsége által szervezett esemény ékes bizonyítéka annak, hogy a 

gazdaság nemcsak számokról, hanem emberekről szól. Történetekről. Sorsokról. 

Példákról.Ahogy Iván Tamás kameráink előtt elmondta, a vállalkozó szerény, nem kérkedik, 

nem harsány. Ezért fontos az elismerés, a megerősítés.  

  

„A kutya ugat, a karaván halad” – interjú Gubík Lászlóval, a Magyar Szövetség 

elnökével 
2025. május 30. – Felvidék.ma  

Május 28-án, szerdán rendhagyó sajtótájékoztatót és terepbejárást tartott Gubík László, a 

Magyar Szövetség elnöke a Martosi Rendezvényliget és Népfőiskola területén. Az esemény után 

lehetőségünk nyílt interjút készíteni vele, melynek során nemcsak az aktuális politikai 

irányvonalról és a felvidéki magyar közösség állapotáról, hanem a pártelnökké választása óta 

szerzett személyes tapasztalatairól is kérdeztük. Pártelnökké választása óta szinte megállás 

nélkül járja az országot. Milyen visszajelzések fogadták Önt ezeken az utakon? Milyen 

benyomásokat szerzett a felvidéki magyar közösség helyzetéről és »hangulatáról«? Óvatos 

optimizmust tapasztalok. Úgy érzem, hogy az embereknek fontos a közösségük. Nyilván itt az 

elmúlt évek politikai kudarcai után azért tapasztalható némi apátia, ami érthető. Az a »házi 

feladatom«, meg az a közösségünknek is a feladata – a közösség alatt a politikai pártközösséget 

értem –, hogy megfelelő jövőképpel, szakmai felkészültséggel, valamint egy nagy »adag 

jókedvvel« ebből az apátiából kirántsuk a felvidéki magyarságot, mert egészen biztos, hogy a 

helyi és a megyei képviselet mellett az országos képviseletre is szükség van. ." 
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Tízéves az újvidéki Európa Kollégium 
2025. május 30. – Pannon RTV, Magyar Szó 

Tizedik születésnapját ünnepelte az újvidéki Európa Kollégium, amely az elmúlt években a 

vajdasági magyar közösség egyik meghatározó szellemi és közösségi központjává vált. Az 

intézmény olyan hely, ahol nemcsak lakni lehet, hanem tanulni, fejlődni és közösséget építeni 

is. Az elmúlt tíz év alatt az Európa Kollégium bizonyította létjogosultságát. A fiatalok 

közösséggé formálódtak, barátságok és életre szóló kapcsolatok születtek a falak között. A 

kollégium ma már nemcsak lakóhely, hanem valódi élettér, ahol kapcsolati tőke és szakmai 

alapok is épülnek. A jubileum alkalmából szentmisét tartottak a kollégium szomszédságában 

lévő Szent Erzsébet templomban, majd ünnepi műsor következett a Petőfi Sándor Magyar 

Művelődési Központban. Köszöntőt mondott Snejder-Sára Ildikó igazgató, Pirityiné Szabó 

Judit, a magyar Nemzetpolitikai Államtitkárság Délvidéki és Diaszpóra Főosztályvezetője, 

valamint dr. Pásztor Bálint, a VMSZ elnöke. 

  

Saját épületet kapott az Egység Művelődési Egyesület Nagykikindán 
2025. május 30. – Pannon RTV, Magyar Szó 

Ma 10 órakor aláírták az adásvételi szerződést, amelynek értelmében a 80 éves Egység 

Művelődési Egyesület végre saját tulajdonú épülethez jutott Nagykikindán - közölte közösségi 

oldalán a VMSZ elnöke. Az ingatlan eddig a Miasszonyunk Iskolanővérek rendjének 

tulajdonában volt. Dr. Pásztor Bálint azt írta, a VMSZ elnökeként másfél hónappal ezelőtt 

egyeztetett Orbán Viktor magyar miniszterelnökkel, aki azonnal támogatásáról biztosította 

mind a temeriniek, mind a nagykikindaiak kezdeményezését. A nagykikindai beruházás 

120.000 euróból valósul meg. Temerinben az Iparos Otthonban történő 95.000 eurós 

beruházás eredményeként egy új magyar ház jöhet létre. A nagykikindai, közel 1400 

négyzetméteres, nagy múltú épület méltó helyszíne lesz a magyar kulturális életnek, szabadtéri 

rendezvényeknek, koncerteknek, színházi előadásoknak. Egy hely, amely nemcsak múltat őriz, 

hanem jövőt épít - áll a politikus bejegyzésében. 

 

Megtartották a World Robot Olympiad szerb nemzeti döntőjét Zentán 
2025. május 31. – Pannon RTV  

A megmérettetésre 72 csapat érkezett Szerbia szinte minden vidékéről, de idén is a vajdasági 

magyar csapatok szerepeltek a legnagyobb számban. A legjobb csapatokra először az európai 

döntő vár Ljubljanában, majd pedig a világdöntő Szingapúrban. A World Robot Olympiad egy 

nemzetközi robotépítési és programozási verseny, amelynek célja közelebb vinni a fiatalokhoz 

a természettudományos ismereteket, valamint ösztönözni őket a mérnöki, informatikai 

szakmák választására. Hatodik alkalommal szervezik meg a nemzetközi robotépítési és 

programozási verseny szerb döntőjét, ezúttal is három kategóriában, illetve négy 
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korcsoportban. A versenyen a csapatok a robotjukat LEGO robotikai szettekből építhették meg, 

de versenykategóriától függően a többi vezérlő, építőanyag vagy programozási nyelv használata 

is megengedett volt. 

 

Nyolcvanéves a verseci Petőfi 
2025. június 1. – Pannon RTV, Magyar Szó 

Ünnepelt tegnap a dél-bánáti Versec maroknyi magyarsága: 80 éve működik a Petőfi Sándor 

Magyar Kultúregyesület. Herczeg Ferenc író szülővárosában 120 éves hagyománya van a 

művelődési életnek, amely 1945. május 31-e óta a Petőfi Sándor nevét viselő egyesületben 

folyik. Nekik köszönve szól még a magyar nóta Versecen. A jubileum megünneplése 

szentmisével kezdődött a Szent Gellért templomban, amelyet Palatinus Alen, verseci plébános 

mutatott be. Az ünnepi műsor helyszíne pedig a Millenium Sportközpontban volt. Lantos 

Lajos, elnök, Petőfi Sándor Magyar Kultúregyesület, Versec: „Örülünk annak, hogy össze 

tudjuk toborozni a magyarságot. Úgy érzem, hogy mi itt Versecen nem vagyunk nagyon sokan, 

de amennyien vagyunk: összetartunk. Harminc-negyven ember mindig itt van körülöttünk. És 

nekünk az a célunk, hogy ne hagyjuk magunkat itt Versecen. Sőt várjuk, és két hét múlva ott 

leszünk, a Durindón és a Gyöngyösbokrétán is.” 

 

Újabb tüntetés Szabadkán 

2025. június 1. – Pannon RTV 

Lezárták a város egyik legforgalmasabb pontját. Szerbia-szerte több mint 30 városban, egyebek 

mellett Szabadkán is tüntetnek. A demonstrálók megemlékeztek a hét hónappal ezelött történt 

újvidéki tragédiáról. Szabadkán az egyetemi hallgatók és szimpatizánsaik a Pátria szálló előtti 

útkereszteződésnél 18 órakor kezdtek el gyülekezni a 3 órás békés demonstrációra. 

Mezőgazdasági termelők traktoraikkal zárták le Szabadka egyik legforgalmasabb pontját, ahol 

zene szólt, és akikhez veterán katonák,valamint motorosok csatlakoztak. A beszédek 20 órakor 

kezdődtek. Az ügyeletesek krétákat osztottak szét a tömegben, mondván a demonstrálóknak, 

hogy szépítsék meg a várost (Ulepšajte grad!). A tüntetést 16 perces néma csenddel zárják, ezzel 

emlékezve az újvidéki vasútállomáson történt tragédia áldozataira. A demonstráció alatt a 

forgalmat a rendőrség biztosítja Szabadkán. 

                   
Nevetés, játék, közösség – így telt a Frangepán-óvoda családi napja 
2025. június 1. - Karpat.in.ua 

Május 31-én családi napot szervezett a Frangepán Katalin Gimnázium Beregszászi Bázisóvoda. 

Kicsik és nagyok közösen vettek részt a színes programokban, ahol a játék, a nevetés és az 

együtt töltött idő került a középpontba. A jelenlévőket Jakab Andrea, a P. Frangepán Katalin 

Gimnázium igazgatónője köszöntötte, aki elmondta, hogy idén már második alkalommal 

szerveznek családi napot. “ Reméljük, hogy ez folytatódni fog, és évről évre egyre újabb 

programokkal tudunk majd a gyermekeknek, illetve a szülőknek is kedveskedni” – 
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hangsúlyozta. A köszöntőt követően Sztankovics Szilvia, a beregszászi bázisóvoda vezetőnője, 

valamint Gál Anna, a bulcsui bázisóvoda vezetőnője vette át a szót. Rövid beszédükben 

ismertették a nap menetét, bemutatták a várható programokat, és hasznos tudnivalókkal látták 

el a jelenlévő szülőket. Kiemelték, hogy a családi nap célja nem csupán a szórakozás, hanem az 

is, hogy erősítse az óvoda és a családok közötti kapcsolatot, és lehetőséget adjon a közös 

élményekre, játékra és beszélgetésre. 

 

Elballagtak a Beregszászi Bethlen Gábor Líceum végzősei 
2025. május 30. – karpataljalap.net 

„Tovább, tovább, tovább, Fel búcsúcsókra cimborák!” ‒ csendült fel a jól ismert dallam május 

30-án a Beregszászi Bethlen Gábor Líceum ballagási és tanévzáró ünnepségének kezdetén. 

Megható pillanatokkal, útravaló gondolatokkal, ünnepi szavakkal és méltóságteljes hangulattal 

zajlott le a Bethlen-líceum ballagása, ahol a végzős diákok búcsút vettek iskolájuktól, 

tanáraiktól és diáktársaiktól. Az intézményben töltött évektől 24 végzős diák búcsúzott. A 

rendezvény a háború áldozatainak szentelt egyperces néma főhajtással kezdődött. Ezt követték 

a magyar és ukrán himnuszok, majd a vendégek köszöntése, akik között jelen voltak helyi 

közéleti vezetők, a külképviseleteket delegáltjai és a történelmi egyházak képviselői. 

 

Idén 21 végzős diák búcsúzott az Ungvári Dayka Gábor Líceumtól 
2025. május 31. – Karpat.in.ua 

Kárpátalja több településén május 30-án megszólalt az utolsó csengő, amely összesen 10 456 

tizenegyedikes végzős és 15 896 kilencedikes tanuló számára zárta le az idei tanévet. Sok diák 

számára most kezdődik a várva várt nyári szünet, telis-tele izgalmas programokkal, táborozási 

lehetőségekkel. A végzősök számára azonban a következő hetek még a nemzeti 

multidiszciplináris tesztre való felkészülésről és a felsőoktatásba való jelentkezésről fognak 

szólni. 

 

Huszonhárman ballagtak el a Beregszászi Kossuth Lajos Líceumból 
2025. május 31. – KISZó 

Kárpátalja-szerte május utolsó napjaiban kerül sor a ballagásra. A Beregszászi Kossuth Lajos 

Líceumban az idén huszonhárom diáknak szólt utoljára a csengő. Zseltvay Emese igazgató 

köszöntőjében kiemelte, az oktatási folyamat mellett számos programot tudtak megvalósítani 

és sikeresen levezetni. – Diákjaink sok-sok kiránduláson vettek részt, s ezek felejthetetlen 

élményt nyújtottak számukra, szorosabbá kovácsolták az osztályközösségeket, tanárokat a 

diákokkal. Fontos számunkra, hogy minden téren méltóak legyünk a Kossuth névhez, ennek 

megfelelően igyekszünk helytállni a mindennapokban – emelte ki az igazgató, majd a 

végzősökhöz szólva kifejtette, a ballagás után még vár rájuk egy megmérettetés, az érettségi. A 

bizonyítványosztás után pedig végleg kilépnek az iskola falai közül, elindulnak a nagybetűs 

életbe. 
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. május 30. – Kossuth Rádió 

 

Az elmúlt napok konzultációit követően ma elkezdődtek a kormányalakítási tárgyalások, 

Bukarestben. Kormányzati tisztségekről még nem egyeztetnek, egy közös kormányprogram 

kidolgozása sem kezdődött még el, most a legfontosabb kérdés, hogy lesz-e négypárti koalíció 

avagy sem - nyilatkozta Csoma Botond, parlamenti képviselő, az RMDSZ szóvivője. 

 

A szlovákiai magyar vállalkozók jelentős mértékben hozzájárulnak az ország és azon belül a 

magyar közösség gyarapodásához. Ugyan nem könnyű a helyzetük, és a kormány támogatására 

sem igazán számíthatnak, de a magyarság számíthat rájuk. A magyar vállalkozók többsége 

ugyanis magyarokat foglalkoztat. Komáromban, a Tiszti Pavilonban ma tartják az Év 

Vállalkozója verseny megnyitó ünnepségét, amelyet Nacsa Lőrinc nemzetpolitikai államtitkár 

nyitott meg.  

 

A Momentum Doctorandus szervezésében „Doctorandus-estet” tartottak a Kárpátaljai 

Szövetség székházában. A szervezet nemrég esett át tisztújításon. A Momentum Doctorandus 

a kárpátaljai magyar doktoranduszok szervezete, amely számon tartja, összefogja a 

doktoranduszokat, segítse őket a tudományos életbe való integrációjukban, de fontosnak 

tartják a tehetséges kárpátaljai magyar fiatalok segítését is.  

 

Gruik Zsuzsát, a Magyar Szó újságíróját az Év újságírója díjjal jutalmazta - írott sajtó 

kategóriában a Vajdasági Magyar Újságírók Egyesülete. A díjazott élt Magyarországon és 

Skóciában, de végül visszatért a szülőföldjére. Most újságíró, szociális munkás, dúla és két 

kislány édesanyja egy személyben.  

 

Negyedszer indul útjára szombaton Temesvár és Szeged között a Bartók kerékpártúra – 

minden eddiginél nagyobb létszámú – mezőnye. A bővülés elsősorban annak köszönhető, hogy 

a kezdeményező temesvári Várbástya Egyesület a szegedi Platán Sport Közhasznú Egyesülettel 

közösen pályázva nyert uniós támogatást a határ közeli közösségek kapcsolatainak erősítésére. 

A túrán amatőrök és profik egyaránt részt vesznek, utóbbiak számára a Román Kerékpáros 

Szövetség programjába felvett versenyt is szerveznek.  

 

Torda városával összeépülve, az Aranyos folyó partján fekszik Aranyosgyéres. Ma 22 ezer 

lakosából alig 1500 a magyarok száma. Nem így a múlt század elején, amikor csíktusnádi 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Betegh Miklós, Maros Torda vármegye al- majd főispánja megvásárolta a gyéresszentkirályi 

birtokát. A 20. század történetének tanúja Gyéres legrégebbi épülete a Betegh-kúria, amelyet a 

dédunoka, Betegh Katalin és férje, Nagy Károly önerőből állíttatott helyre. Nemcsak a 

helyieknek, hanem a barátoknak, műemlékes szakembereknek és a családnak is igazi közösségi 

ünnepet jelentett a felújított műemléképület avatása. 

 

Határok nélkül 
2025. május 31. – Kossuth Rádió 

 

Kincsek rejtélyei címmel új kiállítás nyílt a marosvásárhelyi vármúzeumban. A tárlat több mint 

ezernégyszáz olyan tárgyat, régészeti leletet mutat be, amelyeket Maros megyei települések 

határában fém-érzékelő eszközökkel fedeztek fel amatőr régészek - mondja Rezi Botond, a 

Maros megyei múzeum régésze, a kiállítás kurátora.. 

 

Az elmúlt időszak könyvvásárain már megtekinthették az érdeklődők Dávid Botond Geofolk 

című kötetét. Aki látta már a kiállítását is, talán még nagyobb kíváncsisággal lapozta a könyvet, 

hogy a rengeteg viselet vajon miként fog megjelenni a terjedelmes könyvben. Dávid Botondot 

Veres Emese-Gyöngyvér kérdezte. 

 

Több tucatnyi gyerekkori barát, iskolatárs, egykori kolléga volt kíváncsi Aradon Kövér Péter 

szerzői estjére. Ahogy a Németországból hazalátogató író mondta: történetei ihletői és 

szereplői. Az író legutóbbi könyvét, a Salto mortalét mutatta be szülővárosában. Az esten Vajda 

Anna Noémi, a Szövétnek című kulturális lap leköszönő főszerkesztője volt Kövér Péter 

beszélgetőpartnere.  A hosszantartó dedikálás után Pataky Lehel Zsolt kérte mikrofon elé Kövér 

Pétert. 

 

A Collegium Fenno-Ugricum és a Tokaj-Hegyalja Egyetem Borostyánkőút – Közép Európa 

programja az Alpok–Adria régiótól a Baltikumig húzódó sáv országait, azok nyelveit, 

kultúráját, történelmét és mai helyzetét mutatja be. A program részeként a Báthory Téka 

legújabb kiadványainak könyvbemutatóját tartották a közelmúltban Budapesten, a Józsa Judit 

Galériában. A könyvbemutató után először Prof. Dr. Kéri Szabolcsot, a Tokaj- Hegyalja 

Egyetem rektorát kérdeztük. 

 

Kárpát-medence 
2025. június 1. – M1 

 

A Délvidéki Magyar Ifjúság jövőjének záloga 

 

Az Európai Négyes Táncfesztiválhoz a délvidéki iskolák is csatlakoznak minden évben. A 

program keretében Európa szerte ugyanazon a napon, ugyanabban az órában több tízezer 

végzős diák táncol egyszerre saját városának főterén. A fesztiválhoz idén a csókai középiskola 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence
https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence
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végzősei is csatlakoznak. A magyar diákok számára ez a tánc nemcsak vidám búcsú az iskolától, 

hanem közösségépítő élmény is. A Vegyészeti-Élelmiszeripari Középiskola az oktatáson túl a 

magyar identitás, nyelv és kultúra megőrzésének egyik bástyája is. 

 

Élő történelemóra – huszártoborzó Felső-Háromszéken 

 

Ezeket az Erdélyben egyediként fennmaradt 1848-as zászló-címerdíszeket Tuzson János, a 

hajdani 86. honvéd zászlóalj parancsnoka adományozta a Székely Nemzeti Múzeumnak. A 

Madonnás honvédzászlóként ismert ereklye végigjárta a szabadságharc háromszéki 

hadszíntereit és tanúja volt több erdélyi ütközetnek. Ilyen vagy hasonló zászlók lobogtak a 

szabadságharc alatt a mozgósítások idején is, amelyekre ma már nem csak a korabeli tárgyak, 

hanem huszártoborzók is emlékeztetik az utókort. 

 

Lokálpatrióták és önkéntesek közreműködésével megalakult a Barkósági 

Hazajáró Honismereti és Turista Egylet Felvidéken 

 

A felvidéki Ajnácskőn, a Cseres-hegység egykori tűzhányójának bazalttornya árnyékában él 

Ádám Sándor, természetvédelmi őr. Gyermekkorában kezdte gyűjteni az ásványokat, majd 

növényeket, állatokat figyelt meg, s talán már akkor rabja lett a természetvédelemnek. Jó pár 

éve már, hogy a Cseres-hegység tájvédelmi körzet természetvédelmi őre, amire egyfajta 

szenvedélyként tekint a helyi lokálpatrióta. 

  

25 év szolgálat, közösség és kaland - ünnepel a brassói 105-ös számú Szemlér 

Ferenc cserkészcsapat 

 

Fennállásának 25. évfordulóját ünnepli a brassói 105-ös számú Szemlér Ferenc cserkészcsapat, 

amely a két világháború közötti erdélyi cserkészmozgalom örökségét folytatja. A jelenleg közel 

száz tagot számláló ifjúsági szervezet keresztény alapokon, a hazaszeretet és az egymásért 

vállalt felelősség jegyében végzi tevékenységét, hetente tartanak foglalkozásokat az Áprily 

Lajos Főgimnáziumban. 


